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Stavební výroba klesne o více než tři procenta 
Stavební výroba v České republice se v roce 2011 pravděpodobně sníží o 3,2 procenta. Větší 

pokles už čeká asi jen Portugalsko, Irsko a Španělsko. Vyplývá to z nejnovějšího odhadu evropské-
ho odborného sdružení Euroconstruct, který poskytla jeho členská firma ÚRS Praha. Pokles odvět-
ví za loňský rok činil podle odhadu deset 
procent. V hospodářské krizi vykázala ve 
sledovaných evropských zemích podle od-
borníků nejstabilnější výsledky výstavba 
inženýrských staveb, jako jsou například 
silnice a železnice. Úsporná vládní opatření 
to ale můžou změnit, což se týká i Česka. 
„Potenciální hrozba veřejných výdajových 
škrtů negativně ovlivní infrastrukturu v 
České republice, Španělsku a Velké Britá-
nii,“ stojí ve zprávě Euroconstructu. Pro rok 
2012 zhoršil Euroconstruct v případě Česka 
předpověď růstu odvětví na 0,2 procenta. V 
polovině loňského roku činil odhad růstu 
tuzemského stavebnictví 2,1 procenta. „Rok 
2011 bude pro české stavebnictví tvrdý, nicméně významně přispěje k dalšímu urychlení transfor-
mace tohoto oboru do jeho nové, pokrizové etapy,“ uvedl ředitel CEEC Research Jiří Vacek. 

Odborníci pomohou hledat úspory při výstavbě silnic 
Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD) sestavilo tři pracovní skupiny odborníků, které budou hledat 

způsoby, jak ušetřit při výstavbě silnic. Týmy dopravních odborníků budou sdružovat až desítky 
osob, mezi nimi zasednou například Petr Moos z Českého vysokého učení technického nebo Petr 
Bebčák z ostravské Vysoké školy báňské. Úspory budou hledat v oblasti stavby dálničních a silnič-
ních mostů, při hloubení tunelů a u nákladů na životní prostředí, kam mimo jiné spadá často drahá 
výstavba takzvaných „ekoduktů“ pro průchod divokých zvířat. 

„Složení pracovních skupin je čistě aktivita ŘSD. Snaží se tak splnit cíle a úkoly, které mu byly 
vytýčeny ministerstvem dopravy,“ uvedl mluvčí ministerstva Jakub Ptačinský. 

Bárta chystá nový zákon o vyvlastňování pozemků 
Ministr dopravy Vít Bárta chystá nový zákon o vyvlastňování, který by oddělil proces vyvlastňo-

vání od jednání o náhradě za pozemek. Při sporu o cenu rozhodne soud, ale stavba se už rozběhne. 
Zákon už sepisuje speciální komise, ve které jsou zástupci resortu dopravy a ministerstva pro 

místní rozvoj. „Pokud by měl člověk přijít o majetek, dostane i nadále náhradu. Neshody ale ne-
mohou brzdit stavbu,“ řekla mluvčí minister-
stva pro místní rozvoj Jana Jabůrková. 

V praxi by to znamenalo, že pokud majitel 
půdy odmítne výkupní cenu nabízenou stá-
tem, spory o náhradě bude řešit soud. Mezitím 
by však už na pozemek mohly vjet stavební 
stroje a budovat dálnici, pokud by její stavba 
byla ve veřejném zájmu. Podobný zákon už 
poslanci v předchozích letech dvakrát projed-
návali, ale parlamentem neprošel. „Je to straš-
ná představa. O vyvlastnění by de facto rozho-
doval státní úředník. Už několikrát jsme proti 
těmto změnám protestovali, a pokud projdou, 
může to celé skončit u Ústavního soudu,“ řekl 
předseda Svazu vlastníků půdy František Jan-
da. Hlavním problémem je podle něj to, že stát nabízí za pozemky oproti zahraničí nízké částky, a 
proto se majitelé se státem raději soudí. Soud častěji určí pro majitele pozemků výhodnější cenu. 
„U nás stát nabízí 50 korun za metr čtvereční a v EU v přepočtu 500 korun,“ poznamenal Janda. 

Návrh zákona má být podle harmonogramu dokončen v březnu a na přelomu května a června by 
ho měla projednávat vláda. Bárta podle serveru argumentuje tím, že pokud návrh neprojde, Česko 
se v nejbližších letech nedočká 346 kilometrů nejdůležitějších dálnic, které chce ministerstvo sta-
vět spolu se soukromníky. 
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Stavební firmy budou soutěžit o nejlepší investiční záměr 
Svaz podnikatelů ve stavebnictví vyhlásil 

soutěž Top Invest o nejlepší investiční záměr 
roku 2010. Zúčastnit se mohou stavby, jejichž 
přínosem je buď dobrá ekonomická návratnost 
investice, nebo společenský význam. Hodnotit 
se bude i obohacení kulturního, sportovního či 
společenského postavení města či regionu. Po-
rota bude hodnotit hlavně kvalitu investičního 
záměru, posoudí i ekonomické a technické pa-
rametry investice.  

Uzávěrka přihlášek soutěže je 25. března. 
Výsledky soutěže svaz vyhlásí 12. dubna na večeru Stavebních veletrhů v Brně. 

Strabag plánuje propuštění stovek lidí 
Přední česká stavební společnost Strabag připravuje propouštění a restrukturalizaci firmy. O 

práci můžou přijít řádově stovky lidí ze současných zhruba 2500 zaměstnanců. Důvodem je celko-
vý pokles výkonu stavebnictví a úbytek zakázek. Řekl to předseda představenstva firmy Jaroslav 
Katzer. Propouštět musely v ČR už i další velké stavební firmy, jako je Skanska, Metrostav nebo 
Hochtief CZ. „Jako první to samozřejmě postihne sezónní pracovníky. Nechtěli bychom sahat do 
produktivních pracovníků, kteří jsou skvělí na stavebních strojích, v přípravě staveb, kalkulacích a 
podobně. Ty si budeme chránit jako rodinné stříbro,“ sdělil šéf českého Strabagu. 

Pokles počtu zaměstnanců bude podle něj zhruba přímo úměrný poklesu prací, který společnost 
letos očekává na úrovni deseti až 15 procent. Nejoptimističtější varianta počítá podle Katzera se 
snížením počtu zaměstnanců asi o 250 lidí. 

K nepopulárnímu kroku musela už přistoupit také řada konkurentů Strabagu. Například Hochtief 
CZ propustil v závěru roku 2010 celkem 131 z 1381 pracovníků. Metrostav za poslední rok a půl 
snížil zaměstnanost asi o deset procent, v současnosti zaměstnává kolem 3100 lidí. Propouštění se 
již dříve nevyhnula ani největší Skanska. 

Úřady posvětily spojení Skansky a žilinské firmy SkyBau 
Slovenský antimonopolní úřad souhlasil se spojením největší české a slovenské stavební skupiny 

Skanska a firmy SkyBau z Žiliny. Na konferenci lídrů českého stavebnictví to řekl generální ředi-
tel Skansky Dan Ťok. Skanska tím dokončila akvizici, kterou oznámila v prosinci 2010. 

„Tato akvizice je dalším krokem upevňujícím naše postavení nejen na slovenském trhu, ale i v 
České republice a sousedních zemích střední Evropy v oblasti železobetonových staveb a komplet-
ních dodávek hlavní stavební výroby. Taková kapacita a předpoklad jejího dalšího rozvoje nám 
nejvíce chyběly zejména v pozemním stavitelství,“ uvedl při podpisu smluv mezi oběma firmami 
generální ředitel Skanska SK Tibor Kočvara. Společnost SkyBau vznikla v roce 1992. Zaměřuje se 
hlavně na pozemní stavitelství, tedy především na výstavbu budov. Před Skanskou se o vlastnictví 
firmy dělili Miroslav a Dušan Trnovští a Peter Janíček. 

Nové automobilové logistické centrum 
Skupina Goodman postaví na zakázku vy-

projektované automobilové logistické centrum 
o celkové ploše 46 000 m2 pro skupinu Seifert 
Logistics (Seifert) u obce Malsch poblíž Karl-
sruhe v Německu. Tento nový objekt byl na 
základě předběžné nájemní smlouvy pronajat 
skupině Seifert na počáteční dobu pronájmu 
sedm let s přednostním právem na jeho pro-
dloužení. 

Individuálně uzpůsobený objekt bude zahr-
novat sklad o ploše 36 000 m2, kancelářské 
prostory o rozloze 1600 m2 a nakládací a vy-
kládací zóny na ploše 8300 m2. Celková veli-
kost areálu dosáhne téměř 82 000 m2 a jeho 
součástí budou i parkovací místa pro 100 automobilů a 15 nákladních vozidel. 

SPS chce zdražit dálniční známky 
Chybějící peníze na dopravní výstavbu by státu mohlo podle Svazu podnikatelů ve stavebnictví 

(SPS) přinést například zdražení dálničních kuponů či rozšíření silniční daně i na soukromá vozi-
dla. Stavebníci to uvádějí v dokumentu adresovaném ministerstvu dopravy.  

Získané finance by směřovaly do Státního fondu dopravní infrastruktury, který se letos ztenčí o 
zhruba třetinu na 61,3 miliardy korun. Svaz podnikatelů ve stavebnictví upozorňuje na to, že letos 
se finanční prostředky SFDI meziročně sníží o 36 procent, tedy o 35 miliard korun. 

Střechy a Solar Praha přilákaly 180 firem 
Letošního ročníku dvojice mezinárodních 

veletrhů Střechy Praha a Solar Praha se zú-
častnilo celkem 180 firem, z toho 13 zahranič-
ních. Vystavovatelé na Solar Praha se věnova-
li tématům energetické šetrnosti a obnovitel-
ným zdrojům energie. Veletrh Střechy Praha 
se zaměřil na materiály, řemesla a služby pro 
stavbu a renovaci střech. Veletrhů se kromě 
domácích firem zúčastnili vystavovatelé z 
Německa, Rakouska, Belgie, Itálie a Číny. 

Vodovod na Strakonicku a Třeboňsku 
Jihočeský vodárenský svaz (JVS) připravuje 

stavbu nového vodovodu na Strakonicku a 
druhou etapu zásobování Třeboňska pitnou 
vodou z římovské přehrady. Na šestikilomet-
rový vodovod z Podolí za 25 milionů korun se 
napojí Osek a Radomyšl a další tři obce. 

Nově opravený gotický hrad 
Na začátku března chce litoměřická radnice 

veřejnosti poprvé otevřít opravený gotický 
hrad v centru města. Vedoucí Centra cestovní-
ho ruchu Litoměřice Kamil Soukup řekl, že 
jeho rekonstrukce a instalace interiérů je již z 
více než 99 procent hotová. Nyní se jen čeká 
na kolaudaci celé stavby a bude nutné vy-
zkoušet všechna zařízení. 

Severovýchodní obchvat Mladé Boleslavi 
Mladá Boleslav učinila další krok k zahájení 

výstavby severovýchodní části obchvatu města. 
Výstavba silnice přijde na zhruba 300 mil. Kč. 

Garáže pod Zelným trhem nebudou 
Kontroverzní podzemní garáže pod Zelným 

trhem v Brně se stavět nebudou. Brněnská 
městská rada odmítla pronajmout soukromé 
firmě Magnum Real Estate pozemky. 

Nový pavilon nemocnice 
Nový pavilon kladenské nemocnice bude 

oproti původním předpokladům otevřen zhru-
ba o čtvrt roku později. Pokud se nestane nic 
mimořádného, pavilon za 1,2 miliardy korun 
bude pacientům sloužit od března. 

Výstavba obchvatu Mělníka 
Stavba několik let plánovaného obchvatu 

Mělníka by mohla začít v roce 2013. Město 
by tak vyřešilo dopravní komplikace, které 
kvůli nárůstu dopravy hrozí už v roce 2015. 

Luxusní vila v Pardubicích se bude bourat 
Na luxusní vilu podnikatele Miloše Holečka 

vydá stavební úřad v Pardubicích nejpozději 
tento týden demoliční výměr. Podnikatel ji Na 
Špici postavil bez stavebního povolení. 

Revitalizace areálu Bohemie 
Sokolov chce letos zahájit druhou etapu 

přeměny bývalého důlního areálu Bohemie na 
rekreační a sportovní zónu. Do roku 2013 by 
tak měla revitalizace tohoto území definitivně 
skončit. Druhá etapa bude stát 25,4 milionu 
korun a podstatnou část má zaplatit dotace z 
Evropské unie. Spoluúčast města dosahuje 
zhruba 3,8 milionu korun. 
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Sedm a 9,5 roku vězení 
Brněnský krajský soud odsoutil majitele 

stavební firmy Reality z Lipé z Kuřimi na 
Brněnsku Marka Mřihlada a Roberta Justycha 
k 9,5 a sedmi letům vězení. Společnost podle 
obžaloby podvedla 27 klientů. Slíbila jim 
stavbu rodinných domků za výhodných pod-
mínek. Firma ale své závazky nesplnila, ob-
jekty nebyly dokončeny a vybrané zálohy ve 
výši 17 milionů korun nebyly vráceny. 

Hala pro stavbu autobusových dílů 
Další halu na výrobu dílů pro městské i 

dálkové autobusy Mercedes-Benz a Setra 
začala v Holýšově na Domažlicku stavět firma 
EvoBus, dceřiná firma německého koncernu 
Daimler AG. Firma investuje do výstavby haly 
o rozloze 5600 metrů čtverečních a do tech-
nického vybavení přibližně 5,4 milionu eur 
(přes 130 milionů Kč). Hala by měla být do-
končena ještě do konce tohoto roku. 

Cyklostezka za 19,5 mil. Kč 
Nová cyklostezka v letošním roce spojí 

okraj Kladna s obcí Malé Kyšice. Osmikilo-
metrový úsek, který vybuduje Naučné středis-
ko ekologické výchovy Kladno Čabárna 
(NSEV), bude stát přes 19,5 milionů Kč. Vět-
šinu částky pokryjí evropské dotace. 

Rekonstrukce kanalizace za 44 mil. Kč 
Zakázku na opravu kanalizace na několika 

místech v Brně, celkově za téměř 44 milionů 
korun, vyhrála firma Pöyry Environment. 

Silnice od D1 do Úval se má dočkat úprav 
Frekventovaná silnice 101 od dálnice D1 

přes Říčany do Úval, jejímž vlastníkem je 
Středočeský kraj, se má dočkat rekonstrukce. 
Zároveň by na ní měly být instalovány sema-
fory a stabilní průjezdné váhy na kontroly 
kamionů. Úpravy si vyžádají přes 50 milionů 
korun. 

Aktualizace cenové mapy stavebních pozemků 
Pražští zastupitelé přijali aktualizovanou 

vyhlášku, která určuje cenu stavebních po-
zemků v metropoli. Na základě změn z minu-
lého roku zvýšili hodnotu parcel v průměru o 
čtyři procenta. 

Studentský kampus nad čističkou 
Nad současnou ústřední čistírnou odpadních 

vod na Císařském ostrově by mohlo vzniknout 
parkoviště pro 4000 aut a studentský kampus. 

Mrakodrap pro Brno má měřit 117 metrů 
Architektka Eva Jiřičná navrhla pro brněn-

ské širší centrum mrakodrap, který by byl nyní 
nejvyšší ve městě. Stavba v ulici Heršpická 
vysoká 117 metrů má stát 3,5 miliardy korun. 

Odbory chtějí zvýšit mzdové tarify 
Odborový svaz Stavba bude chtít od před-

stavitelů stavebních firem zvýšit v odvětvové 
kolektivní smlouvě minimální mzdové tarify o 
3,7 procenta. Vyjednávání se Svazem podnika-
telů ve stavebnictví by mohlo začít už tento 
týden. 

V Třebši už jen necelá třetina volných bytů 
Zhruba 70 % z celkového počtu 136 

bytů v projektu Rezidence Park Třebeš 
v Hradci Králové má už své spokojené 
majitele. Taková je situace po úspěšném 
Dni otevřených dveří v tomto novém 
bytovém areálu. Příliš dlouho by neměli 
váhat ti, kdo pro sebe a svou rodinu 
hledají moderní, příjemné a ekonomic-
ky výhodné bydlení. V nabídce jsou 
bytové jednotky o velikostech 1+kk až 
4+kk s plochou od 40 m2 do 102 m2, a 
to ve všech třech bytových domech 
(objekty X, Y, Z) s 5 a 6 nadzemními podlažími. Všechny ještě volné byty v komplexu Rezidence 
Park Třebeš jsou dokončené, zkolaudované a připravené k nastěhování. Charakteristické je pro ně 
mimořádně příjemné dispoziční řešení a kvalitní provedení. Ke každé bytové jednotce náleží bal-
kon, lodžie, terasa nebo předzahrádka a sklep nebo komora. Součástí areálu jsou rovněž garážová a 
venkovní stání pro automobily. 

Investorem projektu Rezidence Park Třebeš je společnost Raiffeisen - Leasing Real Estate a 
generálním dodavatelem stavby firma STAKO Hradec Králové. Za architektonickým návrhem 
moderního bytového komplexu stojí osvědčený královéhradecký Atelier architektury, Šuda – Hor-
ský. „Jsem velmi rád, že jsem v případě Rezidence Park Třebeš získal důvěru investora a mohl 
jsem navrhnout domy i jednotlivé byty podle svých představ tak, aby maximálně odpovídaly dneš-
ním požadavkům na příjemné bydlení,“ říká architekt Miroslav Horský, autor projektu. 

Stavba bytů pod Bertramkou 
Pražský developer ED Group, známý výstav-

bou komorních bytových domů v centru Prahy, 
v lednu zahájil stavbu 21 nadstandardních bytů, 
které vzniknou ve dvou propojených budovách 
Rezidence pod Bertramkou v klidné části ulice 
U Vojanky. Současně se zahájením stavby deve-
loper začal nabízet bytové jednotky k prodeji. 
V sousedství prvorepublikových vil během ná-
sledujícího více než roku vyroste architektonic-
ky velmi dobře řešený objekt, který je navržen 
tak, aby se stal přirozenou součástí dosavadní 
zástavby. Bytový dům Rezidence pod Bertram-
kou nabízí celkem 21 bytových jednotek ve 
velikostech 2+kk až 5+kk s celkovou užitnou plochou od 63 m2 do 236 m2. Bytový dům svým 
architektonickým řešením využívá svahovitého terénu. Z každého z bytů je nerušený výhled do 
okolí. Dům se odlišuje netradičním pojetím fasády, kterou budou tvořit cihlové pásky Klinker 
v kombinaci s tvarovkami z žárového pozinku. „Dle našich zkušeností jsou zájemci o bydlení 
ochotni připlatit si za bydlení ve velmi dobré lokalitě, kde je kladen důraz na kvalitu stavebního 
provedení i použitých materiálů,“ konstatuje Filip Češka. Bytový dům Rezidence pod Bertramkou 
bude stavěn skeletovým systémem s využitím klasických cihel Porotherm, dokončení budou tvořit 
točené štuky. 

Lepší podmínky v centru Kolína 
Realitní společnost České spořitelny, která čerstvě 

uzavřela spolupráci s významnou developerskou společ-
ností Geosan Development, zařadila nově do svého port-
folia její kolínský bytový projekt Pierot. Tento bytový 
dům stojí v samém centru Kolína mezi Podskalským 
nábřežím, Mlýnskou ulicí a Jiráskovým náměstím. Nabí-
zí 53 moderních bytů v dispozicích od 1+kk až po 3+kk, 
z nichž více než polovina již našla své majitele. 

Osmipatrový bytový dům Pierot nabízí výhledy do 
okolí a na řeku Labe. A nejen to. Atraktivní je zejména 
díky cenám a nově také díky výhodným podmínkám 
hypoték od České spořitelny. „Prodej podporuje kvalitní 
dispoziční řešení bytů, použité standardy, vynikající 
umístění projektu v centru města, akční sleva až 20 % z 
ceny bytu i výhodné nabídky hypoték, které jsme pro klienty ve spolupráci s Českou spořitelnou 
připravili,“ vysvětluje obchodní ředitel Realitní společnosti České spořitelny Miloš Červenka. A 
dodává: „Na zájemce čeká úroková sazba již od 3,59 %, vyřízení hypotečního úvěru zdarma a 
navíc sleva úrokové sazby až 0,2 % v případě sjednání hypotéky na pobočkách České spořitelny 
v Kolíně.“ 
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Antonín Neubauer 
nastoupil do společ-
nosti ČD – Telemati-
ka, kde bude řídit 
odbor konzultantů v 
úseku Obchod a mar-
keting. Přichází ze 
společnosti Telefóni-
ca O2, kde zastával 
pozici business deve-
lopment manager a 
vedl skupinu pre-sales konzultantů. Je absol-
ventem Elektrotechnické fakulty Vysokého 
učení technického v Brně.  

Jan Chudoba vstu-
puje do YIT a stal se 
projektovým manaže-
rem. Jeho hlavním 
úkolem bude řízení 
projektů v oblasti 
rezidenčního develo-
pmentu, kde skupina 
YIT plánuje prostřed-
nictvím společnosti 
YIT Stavo posilovat 
svoje postavení a stát se jedním z pěti nejsil-
nějších hráčů na českém trhu. Chudoba je 
absolventem Stavební fakulty Vysokého učení 
technického v Brně. V oblasti Project a Con-
struction Managementu se pohybuje sedm let. 
Do společnosti YIT Stavo přichází z Bovis 
Lend Lease. 

• Fórum českého stavebnictví 
Nejvýznamnější oborové setkání klíčových 

hráčů stavebního trhu v ČR proběhne 1. 3. 
2011 v Hotelu Olympik Artemis, Praha. 
• Stavíme, bydlíme v Třebíči 

Ve dnech 16. a 17. února se v Třebíči ve 
Veletržním paláci uskuteční stavební výstava 
STAVÍME, BYDLÍME. Vstup na výstavu je 
tradičně zdarma. Brány výstaviště budou ote-
vřeny ve středu 16. února od 9 do 18 hodin a 
ve čtvrtek 17. února od 9 do 17 hodin. Celkem 
se představí více než 50 firem z oboru staveb-
nictví a bytového designu. 
• Seminář: Požární ochrany dřevostaveb je 
zaměřen na protipožární řešení konstrukcí ze 
dřeva, na povrchovou ochranu dřeva proti 
požáru i na další specifika požární bezpečnosti 
každé dřevostavby. Akci pořádá Studio Axis 
10. 2. ve spolupráci s Profesní komorou požár-
ní ochrany (PKPO). 
•  Seminář: Odpovědnost za škodu způsobe-
nou při výkonu veřejné moci ve stavebním 
řízení aneb jak postupovat při uplatnění náro-
ku na náhradu škody vůči státu dle zákona č. 
82/1998 Sb.  při pochybeních ve stavebním 
řízení se koná 17. 2. 
Program a on-line přihlášku na obě akce na-
jdete na: www.studioaxis.cz. 

Lisování je bezpečnější než pájení 
Společnost Viega představuje nejrůznější systé-

my lisování spojů. Před více než 20 lety začala 
sériová výroba lisovací techniky systémem mědě-
ných trubek Profipress. Od té doby se v mnoha 
milionech případů osvědčila na celém světě v sou-
kromých i komerčních nebo průmyslově využíva-
ných zařízeních. Rozhodující pro tento fakt jsou 
především dva aspekty: zaprvé je nutno uvést rych-
lejší instalaci, protože ve srovnání s pájením se 
ušetří v závislosti na průměru trubky 30 až 50 % montážní doby; zadruhé je tu významné zvýšení 
bezpečnosti při zpracování, protože se již nepracuje s otevřeným plamenem. Navíc u lisovacích 
fitinků Viega existuje tzv. SC-Contur, která integruje bezpečnost a spolehlivost a na nezalisované 
spoje upozorní již při plnění zařízení. Při „suché“ zkoušce těsnosti, například pomocí stlačeného 
vzduchu, odhalí díky výraznému poklesu tlaku ve zkoušené oblasti mezi 110 milibary a 3 bary 
případně nezalisované spoje takřka ihned. Viega nabízí potrubní systémy s lisovací technikou pro 
instalace topení a sanitární techniky i pro průmyslové aplikace. Zvláštností je přitom konstrukce 
lisovacích spojek. Nezávisle na příslušném materiálu a systému mají viditelnou bezpečnostní kon-
turu, SC-Contur. V nezalisovaném stavu uniká na tomto místě již při plnění zařízení viditelně vo-
da; při „suché“ zkoušce těsnosti (oblast zkoušení: 110 milibarů až 3 bary) dochází k výraznému 
poklesu tlaku. 

Adaptabilní funkční vrstvy a termoaktivní stěna 
Schüco 2º systém, tak zní označení pro zcela nový, energeticky efektivní, udržitelný a architekto-

nicky propracovaný systém inteligentního opláštění budov od společnosti Schüco, světové jednič-
ky v oboru. Tato technologie vzbudila velký zájem na právě skončeném veletrhu v Mnichově BAU 
2011. Hlavní dva konstrukční komponenty Schüco 
systému 2º představují: adaptabilní funkční vrstvy 
(izolační, stínicí, fotovoltaická) a termoaktivní stěno-
vé prvky. Systém pohyblivých funkčních vrstev je 
v projektu navržen tak, aby co nejlépe čelily externím 
a interním klimatickým podmínkám a aby naplnily 
požadavky uživatele budovy. První zmiňovaná, izo-
lační vrstva, se vysouvá před skleněný profil 
v případě zvýšeného požadavku na tepelnou izolaci, 
bezpečí a soukromí. Je-li stínicí element otevřený, 
dosahuje hodnota propustnosti tepla U panelem 
Schüco 2º systém o rozměrech 2500 x 2500 mm 0,60 
W/m2K. Je-li izolační vrstva zavřená, resp. aktivní, 
dosahuje hodnota propustnosti tepla U hodnot nižších než 0,5 W/m2K. Za teplých slunečných dní 
zase vysoce výkonná stínicí vrstva zajistí nižší požadavky na chlazení vzduchu a klimatizaci. Hli-
níkové, konvexně a konkávně zaoblené mikro žaluzie tohoto panelu navíc do interiéru propustí 
dostatek difuzního světla a zajistí tak kvalitní osvětlení. 35% transparentnost stínicí vrstvy navíc 
poskytne dobrý průhled do exteriéru, takže i když je zavřená, je skrze ni vidět ven. Aktivována 
může být i při povětrnostních podmínkách dosahujících až 30 m/s. Poslední, fotovoltaická vrstva, 
je založena na technologii tenkovrstvé fotovoltaiky Schüco ProSol TF, která kromě možnosti insta-
lace vertikálně na všechny světové strany, neboť je schopna efektivně využívat i difuzní světlo, 
přináší přirozený vzhled a homogenní strukturu. 

Desky, které odolají mrazům 
Stěnové a stropní konstrukce ve sportovních 

halách musí splňovat nejenom požadavky po-
žární ochrany a zvukové izolace, ale musí být 
také odolné vůči nárazům. To znamená: opláš-
tění musí odolávat trvalému mechanickému 
zatížení míči (kopaná, házená a další míčové 
sporty) bez povrchových změn a poškození 
spodní konstrukce. Fermacell má i pro tyto 
objekty řešení – konstrukce, opláštěné stabilní-
mi sádrovláknitými deskami FERMACELL, 
splňují požadavky dle DIN 18032-3 na sportovní stavební prefabrikáty, které odolávají nárazům 
míče. Dokazují to i realizace tělocvičny v Chvalčově či víceúčelového sálu v Bělé ve Slezsku. 
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